
Published on Al-Islam.org (https://www.al-islam.org)

Home > Mizan al-Hikmah (Scale of Wisdom) > The Rights > The Greatest of Rights

The Rights

The Rights قوقالح

The Rights of Allah, Most High

ه‏ِ تَعالال قوقح

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) : إنّ حقوق اله‏ِ جل ثَناوه أعظَم من أنْ يقوم بِها العباد ، وإنّ نعم اله‏ِ أكثَر من 1
بينبِحوا تائوا وأصسأم نول ، بادها العصيحأنْ ي.

1- The Prophet (S) said, ‘Truly the rights of Allah, exalted be His praise, are too great to be fulfilled by
His servants, and verily the bounties of Allah are too great to be estimated by the servants; but [the least
they can do is to] repent to Him morning and night.’[Makarim al-Akhlaq, v. 2, p. 365, no. 2661]

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : ... لنَّه سبحانَه جعل حقَّه عل العبادِ أنْ يطيعوه ، وجعل جزاءهم علَيه مضاعفَةَ 2
نهم لاالثَّوابِ تَفَض.

2- Imam Ali (a.s.) said, ‘Allah, glory be to Him, has made it His right upon people to obey Him, and has
made its requital for them an increase in their reward [for acts of obedience] out of His Grace.’[Nahjul
Balaghah, Sermon 216]

Giving Priority to the Rights of People

تَقديم حق النّاسِ

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : جعل اله‏ُ سبحانَه حقوق عبادِه مقَدِّمةً لحقوقه ، فمن قام بحقوقِ عبادِ اله‏ِ كانَ ذلك3َ
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.مودياً إل القيام بحقوقِ اله‏ِ

3- Imam Ali (a.s.) said, ‘Allah, glory be to Him, has made the rights of the people the prelude to His
rights; therefore, he who fulfils the rights of Allah’s servants ends up fulfilling Allah’s rights.’[Ghurar al-
Hikam, no. 4780]

The Greatest of Rights

أعظَم الحقوقِ

4وحق ، ةيعالر عل الوال قوقِ : حقن تلكَ الحم سبحانَه [ ُه‏ال] ما افْتَرض وأعظَم : (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
الوال عل ةيعالر.

4- Imam Ali (a.s.) said, ‘The greatest of those rights that He, glory be to Him, has made obligatory are
the right of the ruler upon the subjects, and the right of the subjects upon the ruler.’[Nahjul Balaghah,
Sermon 216]
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